
AHMET ÖZKARAMANLI1- Mesleki standartlarımümkün olduğu kadar etmeyeçalışıyorum. Türkiye’deyayınlanan çeşitlimesleki dergilerine(Elektrik, Otomasyonv.b) üyeyim.Katılabildiğimuluslararası fuarlaragidiyorum.
2- Odamızın çevirisini

yaptığı IEE Regülasyon
Kitabı’nın 14’üncü baskısını
inceledim. Bu çeviriyi yapan
arkadaşları içtenlikle
kutlarım. Meslekteki
mühendis ve müteahhit
arkadaşlara büyük bir
hizmet sunmuşlardır.

Ancak 16’ncı Regülasyon
kitabı ilgili herhangi bir
bilgim yoktur.3- İthal edilen elektrikmalzemelerinin kalite kontrolükonusunda EMOLaboratuvarı’nın yaptığıçalışmaları takip ediyorum.Donanım KKTC gibi küçük birülke için oldukça ileridüzeydedir.

4- EMO
Laboratuvarı’ndaki araç –
gereç alçak gerilimde temel
ölçümler (Akım, gerilim,
aktif güç, reaktif güç, güç
faktörü, asimetri ve
harmonikler) yapmak ve
bunları ilgili makamların

önüne koymak için
kullanılabilir.5- Benim gördüğümkadarıyla her türlü ACve DC ölçüm cihazımevcuttur. Motor,transformatörlerleilgili temelparametreleri tespitiiçin kısa – devretestlerini, açık devretestlerini ve bunun yanındaher türlü temel ölçümleryapılabilir.Ayrıca kalite kontrol veizolasyon testleri de yapılabilir.Uluslararası kabul gören veyaakredite edilmiş olanlaboratuarlarla işbirliğiyapmak suretiyle olur.

6- Mesleki konulardaki
eğitici çalışmaları (seminer,
konferans vb) artırarak
devam etmesini ve genç
meslektaşlarımızın bu
etkinliklerden olabildiğince
yararlanmasını temenni
ederim.7-En son EMO’nungeleneksel yeni yıl balosu ile2008 de DUBAİ UluslararasıFuarı’na katıldım.

8- KKTC’de Enerji
konusunda bir devlet
politikası yoktur. Hiç de
olmamıştır. EMO tüm
elektrik mühendislerini
çatısı altında tutar mesleki
bir örgüttür. Eğer oda
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10 Soru, 10 Cevap (10X10)
Sorular:
1-Mesleki standartlar- takip

edebiliyor musunuz? Nas-l?

2-Odam3z3n çevirisini
yapt3ğ3 IEE Regülasyon
Kitab3’n3n 14’üncü bask3s3n3
incelediniz mi? Çevirisi
Odam3z taraf3ndan
tamamlanmak üzere olan
16’nci Regülasyon Kitab3
hakk3nda bir bilginiz var
m3?

3-EMO Laboratuar-’n-n
çal-şmalar- ve donan-m-
hakk-nda ne
düşünüyorsunuz?

4-Sizce EMO
Laboratuar3’nda hangi
testler yap3labilmelidir?

5-EMO Laboratuar test
raporlar-n-n uluslar aras-
kabulü nas-l sağlanabilir? Bu
konuda neler yap-lmal-d-r?

6-EMO Yönetiminin Oda
Üyelerine yönelik yapt3ğ3
sosyal veya mesleki
etkinliklerine neleri
eklemek istersiniz?

7-En son EMO’nun hangi
sosyal veya mesleki etkinliğine
kat-ld-n-z?

8-EMO Başkan3 siz
olsan3z öncelikle ne
yapard3n3z?

9-Enerjiden Sorumlu Bakan
siz olsayd-n-z, önceliğiniz ne
olurdu?

10-Dergimizi nas3l
buldunuz? İçerik hakk3nda
önerileriniz nelerdir?



başkanı olsaydım
memlekette böyle bir “enerji
politikası” oluşturması ve bu
oluşumda EMO’nun ciddi
oranda temsilliyetini
sağlamak için devlete baskı
yapardım.

Bunun yanında tüm oda
başkanlarının yaptığı gibi
bütün üyelerin ve aynı
zamanda ülkenin yararına
olacak mesleki açılımlar
getirmek için ciddi uğraş
verirdim. Bugün
kompanzasyon, harmonik
filtrasyon konusunda bir
tüzük veya yönetmelik
yoktur. Elektrik motorlarna
yol verme konusundaki
regülasyon ve tüzükler çok
demode olmuş durumdadır.
Bunların ele alınıp
değerlenmesi lazımdır.9- Sekizinci soruya cevabenmemlekette bir enerjipolitikası olmadığındanbahsettim. Eğer enerjidensorumlu bakan olsaydım.Enerji bakanlığı bünyesinde,devletin, KIB-TEK ‘in,EMO’nun ve yerelüniversitelerintemsilcilerinden oluşacak veülkenin enerji ihtiyacınayönelik planlama etüt vekaynak araştırmasına yönelik “ENERJİ KURULU” oluşturmayaçalışırdım. Bu kurulunmümkün olduğunca siyasimülahazalardan uzak, dahaziyade bilimsel temelde veüretken kişilerden oluşmasınakatkı sağlardım.35 yıldır elektrik üretimi,iletimi, dağıtımı ve kullanımıkonusunda yaşanan sorunlarortadadır. KIB-TEK’in tümbunları yapması ve aynı

zamanda üretimi planlamasıbuna yön vermesi, kaynakaraması ve rantabl kullanmasıbeklenemez. Bu aynı zamandayanlış ve sakıncalıdır. Sadeceelektrik üretimi konusundamemleketin geldiği durumortada olup üretimkapasitesinin %60’dan fazlasıjeneratörlere dayandırılmıştır.Bunun olumsuz sonuçlarıönümüzdeki yılarda daha netortaya çıkacaktır.
10- Dergimiz EMO Bilim’i

oldukça olumlu buluyorum.
Bu derginin
yayınlanmasında emeği
geçen tüm arkadaşları
kutluyorum.

BARIŞ SEMAAY1-Mesleki standartlarıEMO’nun yayınlarından veweb sitesinden takipediyorum. Ayrıca ihtiyaçduyduğum durumlarda dahatecrübeli mühendislere debaşvuruyorum.
2- IEE Regülasyon

kitabının 14’ üncü
baskısını EMO’dan
edindim ve
inceledim. Kitap ciddi
bir ihtiyaca cevap
vermektedir. 16’ncı
Regülasyon Kitabı hakkında
henüz bir bilgim yok yapılan
değişiklikleri incelemek için
Odanın çevirisini merakla
bekliyorum.3- EMO Labortuvarı’nınçalışmalarını EMO Bilim’dentakip ediyorum. Mesleki teknikstandartların yerleştirilmesi veyeni teknisyenlerin

yetiştirilmesi konularındadaha iyi hizmet vermek içinlaboratuvara yapılanyatırımları ve verilen emeğiçok önemli buluyorum.
4- Ülkede kullanılan

elektrik malzemelerinin,
standartlara uygunluğunu
denetleyecek tüm testler,
dünya standartlarına uygun
şekilde yapılabilmelidir.5- EMO Laboratuvarı’ndayapılan testlerin uluslar arasıkabul görmesi için, uluslararası standartlara veprosedürlere uygun şekilde,eğitimli elemanlar tarafındanve uygun ekipmanla yapılmasıgerekir.

6- EMO yönetiminin oda
üyelerine yönelik yaptığı
sosyal ve mesleki
etkinliklerine meslek içi
eğitim ve proje çizimi gibi
konularda kurslar eklemek
yeni üyeler için faydalı
olacaktır. 7- HenüzEMO’nun herhangibir sosyal veyamesleki etkinliğinekatılmadım.

8- Oda başkanı
ben olsaydım oda üyelerinin
elektrik mühendisi olmanın
sorumluluk ve kazançları
konusunda bilgilendirmek
ve bilinçlendirmek için
eğitim çalışmaları yapardım.9- Enerjiden SorumluBakan ben olsaydım, halkıelektrik enerjisini daha verimlikullanmak ve tasarruf yapmak

24 EMOBİLİM



konusunda bilinçlendirmek veteşvik etmek için çalışırdım.Elektrik üretimini artırmakkadar, var olan elektriğinverimli bir şekildekullanılmasına da önemverilmesi gerektiğinidüşünüyorum.
10- EMO Bilim dergisini

çok başarılı buluyorum.
İçeriği çok zengin ve her
geçen sayıda daha iyi oluyor.
Emeği geçen herkesi tebrik
ediyorum.

BURÇİN KARATAŞ1-Mesleki standartları takipedebiliyorum.
2- Çalıştığım sektörden

dolayı 14’üncü regülasyon
kitabını inceleme
fırsatı buldum.
16’ncı regülasyon
kitabı hakkında
birkaç bilgiye
sahibim fakat tam
olarak inceleme
fırsatım olmadı.3- Ülkemize kaliteliürünlerin girmesi açısındangerekli olan EMOLaboratuvarı’nın, EMOtarafından hizmete sunulmasıgurur verici bir durumdur.

4- Günümüz
teknolojisinin her gün
geliştiğini düşünecek
olursak, EMO
laboratuvarı’nın da bu
bağlamda kendini yenileyip
geliştirmesi gerekmektedir.5-EMO Laboratuar testraporlarının uluslararası

kabulü konuyla ilgili komitekurulup, gerekliaraştırmaların veincelemelerin yapılması ilesağlanabilir
6-EMO Yönetiminin Oda

Üyelerine yönelik yaptığı
sosyal veya mesleki
etkinlikler bence yeterlidir.7-En son EMO'nundüzenlediği etkinliklerdesosyal etkinlik olarak 2009 YılıEMO Balosu, mesleki etkinlikolarak “İstanbul WIN’09Fuarı”na katıldım.

8-EMO Başkanı ben
olsaydım, Tescilli Büro
Yönetmeliği’nin hayata
geçmesini sağlayıp, her ay

EMO üyelerine yönelik
bilgilendirme
toplantıları
düzenlerdim.9-Enerjiden SorumluBakan ben olsaydım,mevcut enerji hatlarınınyeterli olup olmadığınıaraştırıp, bunlarla ilgiligeliştirilebilir projelerüretirdim.

10- Dergimiz EMO Bilim
dergisinin biz üyeler için
yararlı olduğunu
düşünüyorum.

AHMET BULLİCİAhmet Bullici1-Her elektrik mühendisi-nin yapması gerektiği gibi, bende mesleki standartları takipedebiliyo-rum. Bu bizler içinbir zorunluluktur.

2- Çalıştığım sektördendolayı 14’üncü regülasyonkitabını inceleme fırsatıbuldum. 16’ncı regülasyonkitabı hakkında birkaç bilgiyesahibim. Fakat tam olarakinceleme fırsatım olmadı.Odamızın çevirisinitamamlaması halinde daha çokbilgi sahibi olacağım.3-Ülkemizekaliteliürünleringirmesiaçısındangerekli olanEMO Laboratuvarı’nın, EMOtarafından hizmete sunulmasıgurur verici bir durumdur.4- Laboratuvarımızınçalışmalarını günümüzkoşullarına göre yeterlibuluyor olsam da;teknolojisinin her güngeliştiğini düşünecek olursak,EMO laboratuvarı’nın da bubağlamda kendini yenileyipgeliştirmesi gerektiğinisöyleyebiliriz.5-EMO Laboratuar testraporlarının uluslararasıkabulü konuyla ilgili komitekurulup, gerekliaraştırmaların veincelemelerin yapılması ilesağlanabilir. Bunu yumurtakapıya gelmeden yaparsak,sanırım günü geldiğinde veyaihtiyaç hissedildiğinde daharahat hareket edeceğiz.6-Yılda en az 3 sosyal ve 3mesleki etkinlikdüzenlenmektedir. Bu nedenleEMO Yönetiminin Oda
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Üyelerine yönelik yaptığısosyal veya mesleki etkinliklerbence yeterlidir.7-En son EMO'nundüzenlediği etkinliklerden,sosyal etkinlik olarak“Geleneksel Yılı EMO Balosu,mesleki etkinlik olarak ise“İstanbul WIN’09 Fuarı”nakatıldım.8-EMO Başkanı benolsaydım, Tescilli BüroYönetmeliği’nin hayatageçmesini sağlayıp, her ayEMO üyelerine yönelikbilgilendirme toplantılarıdüzenlerdim.9-Enerjiden Sorumlu Bakanolsaydım, öncelikle mevcutenerji hatlarının yeterli olupolmadığını araştırırdım.Araştırma sonucuna göregeliştirilebilir bilimsel projelerüretirdim.10- Daha da iyi olamaz mı?Olabilir. Ancak bugün içindergimiz EMO Bilim’in bizüyeler için yeterli ve yararlıolduğunu düşünüyorum.
BORA ÖZKAN1-Mesleki standartları, EMOyayınları ve mühendisarkadaşlardantakip ediyorum.

2-Odamızın
çevirisini yaptığı
IEE Regülasyon
Kitabı’nın
14’üncü baskısını
inceledim. Çevirisi Odamız
tarafından tamamlanmak
üzere olan 16’nci

Regülasyon Kitabı’nı
duydum, ancak henüz bir
bilgim yok.3-EMO Laboratuarı’nınçalışmaları ve donanımı çok iyibuluyorum.

4- EMO Laboratuvarı’nda,
adamıza giriş yapan ve onay
verdiğimiz tüm cihazların
testleri yapılabilmelidir.5-EMO Laboratuvar testraporlarının uluslararasıkabulü için, EMO YönetimKurulu gerekli altyapıaraştırmalarını yapmalıdır.

6-EMO Yönetiminin Oda
Üyelerine yönelik yaptığı
sosyal veya mesleki
etkinliklerine eklemek
istediğim bir şey yok. Gayet
güzel yapılıyor.7-En son EMO'nundüzenlediği “İstanbul WINFuarı”na katıldım.

8-EMO Başkanı ben
olsaydım, mesleki hizmet ve
denetim tüzüğünün
geçirilmesini sağlardım.9-Enerjiden Sorumlu Bakanben olsaydım, çift yönlü akıllıelektik sayaçlarınuygulamaya geçmesi içingerekli çalışmalarınyaptırılmasını sağlardım.

10-Dergimiz EMO
Bilim iyi ve içerik
bakımından güzel

konulara değiniliyor.
Çalışmaların devamını
diliyorum.

MEHMET ATAMTÜRK1-Gerek Odamızı ve gerekseyayınlanan makaleleriokuyarak, mesleki standartlarıtakip edebiliyorum.Mesleğimizgereğistandartlarıtakipetmemizgerektiğineinanıyorum.
2-Odamızın çevirisini

yaptığı IEE Regülasyon
Kitabı’nın 14’üncü baskısını
inceledim. Hala hazırda
kullanmaktayız.

Çevirisi Odamız
tarafından tamamlanmak
üzere olan 16’ncı
Regülasyon Kitabı hakkında
bilgim var. Günümüz
koşullarına ve gelişen
teknolojiye uygun 16’ncı
Regülasyon Kitabı’nın
çevirisinin yayınlanmasını
beklemekteyim.3- EMO Laboratuarı’nın,üniversitelerin ilgili fakülteleriile koordine ederek AR-GE vetest çalışmalarında teknikdestek ve ekipman kullanımınaimkan tanıması gerekmektedir.

4-Bence ilerleyen yıllarda
EMO Laboratuarı’nda
“Elektrik Güç Sistemleri
Laboratuvarı” kurulabilmesi
için çalışma başlanmalıdır.
Laboratuvarımız bu ihtiyacı
karşılayacak kapasitede
olmalı.5-EMO Laboratuar testraporlarının uluslararasıkabulü için, uluslararası test
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raporu hazırlayan kurum vekuruluşlar ile idare ve teknikilişkileri geliştirmek üzerekarşılıklı ziyaretlerdebulunulabilir.
6-EMO Yönetiminin Oda

Üyelerine yönelik yaptığı
sosyal veya mesleki
etkinliklerine, daha çok
mesleki gezi eklenebilir.

Çeşitli ülkelerde gayet
verimli bir şekilde
kullanımda olan ve
Odamızın da yakından
ilgilendiği “yenilenebilir
enerji kaynakları”nı
incelemek üzere
düzenlenecek turlar,
bugünkü sosyal ve mesleki
etkinliklere eklenebilir.7-En son EMO'nun hangisosyal veya meslekietkinlerinden, sosyal etkinlikolarak “Yılbaşı Balosu”, meslekietkinlik olarak ise,“Jeneratörler Grupları” adlıseminere katıldım.

8-“EMO Başkanı siz
olsanız öncelikle ne
yapardınız?” Sorusu zor bir
soru ama, muhtemelen ilk
önceliğim yeni mezun işsiz
meslektaşlarımızı sektöre
bir an önce kazandırmak
için gerekli girişimleri
yapmak olacaktır.9-Enerjiden Sorumlu Bakanben olsaydım, önceliğim“Yenilenebilir EnerjiKaynakları Kullanımı ve Satışı”ile ilgili yasa ve tüzükleri ivedişekilde hazırlamak olurdu.Böylece çok geç kalınmış busektöre bir ivme kazandırmışolacak diye düşünüyorum.

10-Dergimizi nasıl
buldunuz? İçerik hakkında
önerileriniz nelerdir?

Dergimiz EMO Bilim’in
içerik olarak gayet zengin
bir yapıda olduğuna
inanıyorum.
Hazırlanmasında emeği
geçen özverili
meslektaşlarımın
başarılarının devamını
dilerim.

HAKAN ÜNLÜCAN1-Mesleki standartlarındaha da özel ve kapsamlı birşekildeözendirilmesigerektiğineinanıyorum.Gelişmişülkelerdekielektrikmühendislerinebakış acısıyla kendiülkemizdeki elektrikmühendislerine bakış acısınınçok farklı olduğunugözlemliyorum. Bununsebebinin biz elektrikmühendisleri mi? Yoksakoşullar mı olduğununtartışılması ve dediğim gibimesleğimizin özendirici vekaliteli bir meslek olduğununbilinmesi gerekmektedir.
2-Regülasyon kitabı

ayrıntılı bir şekilde bize
kılavuzluk yapıyor.
Yenilenen regülasyon
kitabının da bu konuda bize
yardımcı olacağını
biliyorum. Ancak önerim su
olabilir. Yenilenen 16’ncı
kitapla beraber daha özet
şartlarımıza göre daha özet,
kısaca daha pratik bir el

kitapçığı da hazırlanabilirse
çok iyi olacak.3.EMO Laboratuvarı’nınçalışmalarını destekliyorum.Donanımın her gün daha dageliştirildiğini biliyorum.Tabii ki eksiklerin olmasıçok doğaldır. Teknolojikstandartlar her gün değişiyor..Labaratuvarın da bu paralel dakendini düzenlediğinibiliyorum.

4. (Cevap Yok)5. Testlerin kabulüEMO’nun bağlantı içindeolduğu diğer uluslararasıodaların yardımlarıylakabulü sağlanabilir. Heralanda olduğu gibi bualanda da yaşadığımızuluslararası problemlernormal. Bunları devletbazında değil de kurumbazında çözme yoluna gitmeksu anki durum itibariyle dahamantıklı gibi gözüküyor.
6.EMO’nun düzenlediği

sosyal ve mesleki
aktivitelere benim ilgi
alanım olan spor
aktivitelerinin eklenmesi
beni daha mutlu eder.
Bunun yanı sıra aktivitelerin
genelde Lefkoşa merkezli
olması. Lefkoşa’da
yaşamayan üyelerin EMO
aktivitelerinden daha uzak
kalmasına sebep oluyor.
Onların da bu aktivitelerde
daha etkin olması için;
aktivitelerin bölgelere
yayılması bir çözüm olabilir.

10.Derginin çalışmalarını
olumlu buluyorum.
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